
PROTOKÓŁ NR V/15
z V posiedzenia Rady Gminy Mielnik

 w dniu 18 marca 2015r.

Sesja  Rady  Gminy  rozpoczęła  się  w  dniu  18  marca  2015r.  o  godz.  900  w  sali
konferencyjnej  Urzędu Gminy Mielnik, zakończyła się o godz. 1400 18 marca 2015r.

Lista obecności radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Do punktu 1.

Otwarcia V sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Nikitorowicz.
Przewodniczący  Rady  powitał  Radnych  Gminy  Mielnik,  Wójta  Gminy  Pana  Eugeniusza
Wichowskiego i gości biorących udział w sesji.
W imieniu własnym oraz całej Rady Gminy Mielnik złożył gratulacje dla nowo wybranych
oraz  powtarzających  kadencje  sołtysom.  Życzył  owocnej  współpracy,  zarówno  z  Panem
Wójtem, jak i Radą Gminy Mielnik.
Pogratulował nowo wybranemu Dyrektorowi Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji
– Panu Michałowi Baranowskiemu.
Pan Przewodniczący stwierdził,  że na ustawowy skład 15 radnych, w sesji uczestniczy 15
radnych.

Na protokolanta została powołana Pani Magdalena Teresa Karwacka.

Do punktu 2.

Pan Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad.
1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja Wójta o pracy między sesjami.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Podjęcie uchwały w sprawach:

a) zmian w budżecie gminy na rok 2015;
b) przystąpienia Gminy Mielnik do realizacji  projektu pn. „Trasy Rowerowe Euro

Velo”;
c) przyjęcia wieloletniego programu profilaktyki zdrowotnej na lata 2015 – 2020 pn.

„Program  profilaktycznych  szczepień  przeciwko  pneumokokom  dzieci
zamieszkałych na terenie gminy Mielnik na lata 2015 – 2020”;

d) przyjęcia wieloletniego programu profilaktyki zdrowotnej na lata 2015 – 2020 pn.
„Program profilaktyki zakażeń wirusem brodawczaka ludzkiego (HPV) w gminie
Mielnik na lata 2015 – 2020”;

e) przyjęcia  programu polityki  zdrowotnej  na rok 2015 pn.  „Program szczepienia
profilaktycznego przeciwko grypie osób po 65 roku życia w gminie Mielnik”;

f) udzielenia dotacji z budżetu gminy na prace konserwatorskie, restauratorskie lub
roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków położonych na
ternie Gminy Mielnik nie stanowiących jej własności w 2015r.;

g) przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania
bezdomności zwierząt na terenie gminy Mielnik na rok 2015;
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h) o  zmianie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  „Programu  budowy  i  finansowania
przydomowych oczyszczalni  ścieków na terenie  gminy Mielnik na lata  2015 –
2020”;

i) przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2015 – 2017;
j) uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mielniku;
k) zasad ustalania i  wysokości diet  oraz zwrotu kosztów podróży przysługujących

radnym gminy Mielnik;
l) określenia zasad przyznawania diet sołtysom.

7. Informacja z realizacji zadań wykonania budżetów przez GOKSiR; GBP za 2014 rok.
8. Informacja  kierowników  jednostek  organizacyjnych  nt.  umów  cywilnoprawnych

zawieranych w podległych im jednostkach w latach 2011 – 2014.
9. Informacja z realizacji opracowania planu zagospodarowania przestrzennego Gminy

Mielnik.
10. Informacja nt. opracowania strategii rozwoju Gminy Mielnik na lata 2012 – 2032.
11. Ocena funkcjonowania ZGK w Mielniku.
12. Informacja Wójta z realizacji inwestycji za 2014 rok.
13. Informacja z wykonania funduszy sołeckich za 2014 rok.
14. Współpraca Gminy Mielnik z organizacjami pozarządowymi.
15. Sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego  Programu  Wspierania  Rodziny  w  Gminie

Mielnik na lata 2012 – 2014 za 2014 rok.
16. Informacja z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i

Ochrony Ofiar Przemocy Rodzinie na lata 2012 – 2020.
17. Raport z realizacji zadań określonych w Gminnej Strategii Integracji rozwiązywania

Problemów Społecznych na terenie gminy Mielnik za 2014 rok.
18. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mielniku za 2014

rok.
19. Odpowiedź na interpelacje i zapytania radnych.
20. Wolne wnioski.
21. Zakończenie obrad.

Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  czy  są  jakieś  uwagi,  czy  też  propozycje  do
przedstawionego porządku.

Pan Sekretarz Gminy w imieniu Pana Wójta Gminy wniósł poprawkę do pkt. 6 litera h, a
mianowicie wykreślenia treści „o zmianie uchwały w sprawie”. Dalsza część porządku obrad
pozostaje bez zmian, podyktowane zostało to tym, że do dnia dzisiejszego jeszcze oficjalnie
nie  otrzymaliśmy  orzeczenia  Kolegium  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej.  W związku  z
powyższym przygotowaliśmy nową treść uchwały dotyczącą oczyszczalni ścieków.  

Rada Gminy jednogłośnie,  przy obecności  15  radnych przyjęła  wniosek  o  zmianę
porządku obrad.

Do punktu 3.

Przewodniczący Rady Krzysztof Nikitorowicz poinformował, że protokół z III posiedzenia
Rady Gminy jest wyłożony na sali obrad i jeżeli do końca sesji nie zostaną zgłoszone do
niego uwagi lub poprawki, zostanie przyjęty w takiej formie, w jakiej go sporządzono.
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Do punktu 4.

Pan Wójt Gminy przedstawił informację o swojej pracy między sesjami.
Od 9 do 27 lutego br. odbyły się wybory sołtysów we wszystkich sołectwach Gminy Mielnik,
w których to Pan Wójt uczestniczył. Zostali wybrani nowi sołtysi a w niektórych sołectwach
zaufanie otrzymali urzędujący. Pan Wójt Gminy pogratulował nowo wybranym sołtysom oraz
tym,  którzy  pełnili  funkcję  w  poprzedniej  kadencji.  Życzył  wszystkim  zadowolenia  z
wypełniania przez siebie i sołectwo zadań. Aby wykonywana przez nich praca była dla dobra
sołectw, których są przedstawicielami. Życzył również, aby ta kadencja była jak najlepsza.
Poinformował, o tym, że dla każdego sołtysa zostaną wręczone pieczątki oraz tabliczki do
wywieszania na domach. 
Jak  już  zostało  wcześniej  powiedziane  zmienił  się  dyrektor  Gminnego  Ośrodka  Kultury
Sportu i Rekreacji. Widoczne są pierwsze działania Pana dyrektora. Wspólnie z dyrektorem
Michałem  Baranowskim,  Pan  Wójt  udał  się  do  Lublina  w  celu  rozważenia  ponownego
wstąpienia do organizacji pn. „Szlak Jagielloński”, z której to zostaliśmy wykreśleni a dobra
współpraca między tą organizacją jest wskazana. 
Zajęto się również sprawą rekwizytów filmowych z adaptacji Sienkiewiczowskiej Trylogii  i
24 marca br. jest planowane spotkanie z firmą Zodiak Jerzy Hoffman Film Production, aby
omówić co dalej robić z rekwizytami. 
Rozpatrywana jest również sprawa koncepcji wykorzystania działki, na której miała powstać
inwestycja pn. Budowa Parku Historycznego – TRYLOGIA – w Mielniku. Na działce tej
może powstać  inna  inwestycja  o  celu  publicznym.  Mamy czas  do  końca  br.  na  podjęcie
decyzji. Odroczona została sprawa zaplecza sportowego, którego stan doprowadzony został
do ruiny. Sąd zażądał dodatkowych ekspertyz, rozprawa sądowa odbędzie się we wrześniu br.

Rada Gminy przyjęła informację Wójta o pracy między sesjami.

Pan Przewodniczący Rady dodał,  iż pomiędzy sesjami 27 lutego br.  wpłynęło pismo do
Rady Gminy Mielnik i przedstawił następujący fragment:

„Panie Przewodniczący,
Zwróciliśmy się do Pana o pomoc w sprawie jak również do Wójta Gminy Mielnik.

Prosimy Pana o poruszenie powyższego tematu na zbliżającej się sesji Rady Gminy Mielnik w
miesiącu marcu jeżeli będzie to możliwe. Chcielibyśmy by ten problem ujrzał światło dzienne i
żeby Radni mogli się przekonać jak potraktowano nasze pociechy. Być może dla niektórych
jak to mało ważne, ale dla nas rodziców,  a przede wszystkim dla naszych dzieci jest to bardzo
ważne. Liczymy na Pańskie zainteresowanie się problemem i nie pozostawienie nas i dzieci
samym  sobie.  Może  wasze  działanie  zmobilizuje  Panią  Dyrektor  do  wykonywania  chyba
swoich podstawowych obowiązków bo nasze apele nie pomogły.

Rodzice”.

Pan Przewodniczący Rady wyjaśnił, że sprawa dotyczy zajęć sportowych z piłki nożnej klas
I-III,  które odbywały się od września ubiegłego roku na hali  w wyniku czego dziewczęta
wywalczyły awans do finału wojewódzkiego rozgrywek piłki nożnej. Od stycznia 2015 roku
powyższe zajęcia  nie  odbywały się  pomimo kilku apeli  rodziców. W kwietniu br.  ma się
odbyć finał wojewódzki i w związku z tym dziewczęta z klasy I nie są przygotowane, co
wiadomo z czym się wiąże.
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Pani Dyrektor Zespołu Szkół wyjaśniła, że w tym piśmie jest nieścisłość, ponieważ ani do
niej ani do pracowników nie był zgłaszany żaden problem. Zajęcia nie odbywały się od lutego
br. w związku z nieobecnością pracownika i zmianą planu zajęć. Zajęcia miały powrócić w
marcu – i tak też się stało. Szkoda, że nikt wcześniej nie chciał o tym ze mną porozmawiać –
dodała.

Pan Przewodniczący Rady zapytał czy zajęcia obecnie się odbywają.

Pani Dyrektor Zespołu Szkół odpowiedziała twierdząco.

Pan Przewodniczący Rady  poinformował o zredagowaniu pisma do Dyrektora Delegatury
Urzędu  Komunikacji  Elektronicznej  w  Białymstoku  w celu  skierowania  na  teren  Gminy
Mielnik specjalistycznego pojazdu służącego do pomiaru mocy sygnału oraz jakości odbioru
przesłanych  programów  telewizyjnych  i  doprecyzowania  przyczyn  ewentualnego  braku
programu regionalnej TVP Białystok. Pomiarów i obserwacji dokonano w miejscowościach:
Tokary, Mętna, Radziwiłłówka, Moszczona Królewska, Maćkowicze i Kolonia Osłowo. Na
podstawie uzyskanych wyników stwierdzono, że w większości przypadków dla polepszenia
odbioru  niezbędne  jest  zastosowanie  wzmacniacza  antenowego.  Największy  problem  z
prawidłowym odbiorem programu występował w miejscowości Mętna. 

Do punktu 5.

Interpelacja Nr 4/15 Pana Piotra Szpakowskiego 
Ująć  w  zadaniach  inwestycyjnych  na  2016r.  „Modernizację  i  wykonanie  centralnego
ogrzewania budynku świetlicy i strażnicy OSP w Moszczonie Królewskiej. 

(w zał. na str..............prot.)

Interpelacja Nr 5/15 Pani Olgi Pogrebniak 
Proszę o doprowadzenie oświetlenia do altanki w Radziwiłłówce (prąd jest doprowadzony do
placu, przebitka pod asfaltem). Proszę pracowników Gospodarki Komunalnej o ustawienie i
zamontowanie grilla przy w/w altance i ułożenie kostki, na której ma być ustawiony grill. 

(w zał. na str..............prot.)

Interpelacja Nr 6/15 Pana Krzysztofa Nikitorowicza 
Na podstawie §26.1. Uchwały NR VI/34/03 Rady Gminy Mielnik z dnia 26 czerwca 2003r. w
sprawie  uchwalenia  Statutu  Gminy  zgłaszam  interpelację  w  sprawie  wynajmu  mieszkań
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Mielnik.

(w zał. na str..............prot.)

Wniosek Nr 7/15 Pana Krzysztofa Nikitorowicza 
Zwracam się z wnioskiem o wykonanie naprawy chodnika w Mielniku na ul. Brzeskiej w tzw.
olszynach  na  Przedmieściu  przy  mostku  drogowym usytuowanym nad  ciekiem wodnym.
Zwracam się z wnioskiem o usunięcie ubytków w nawierzchni asfaltowej na ul. Piaskowej w
Mielniku. Wnoszę również do Pana Wójta o poczynienie starań i spowodowanie, aby został
przywrócony stan pierwotny nawierzchni asfaltowej na wspomnianym odcinku ulicy, który
ma  ok.  150m  długości.  Firma  Skanska  budując  kanalizację,  na  zrobionym  i  zasypanym
piachem przekopie, nie odtworzyła nawierzchni asfaltowej choć prace kanalizacyjne na ul. 
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Piaskowej zakończono wiosną 2013r. Zwracam się z wnioskiem o odtworzenie drewnianego
ogrodzenia pomiędzy działką gminna o nr geod. 5729, a działką prywatną o nr geod. 5730.
Działki  te  usytuowane  są  w  rejonie  Wajkowa  gdzie  znajduje  się  nieczynna  żwirownia.
Ogrodzenie to, które kilkanaście lat temu postawiła gmina, uległo naturalnemu zniszczeniu.
Uniemożliwiało  ono  nielegalny  pobór  żwiru  z  prywatnej  działki  sąsiadującej  z  działką
gminną, z której  ten żwir co jakiś czas ktoś jeszcze pobiera.  Należy zatem to ogrodzenie
odtworzyć  poprzez  wymianę  drewnianych  słupków  i  ponowne  rozciągnięcie  drutu
kolczastego,  który  znajduje  się  na  starych,  częściowo  leżących  słupach.  Zwracam  się  z
wnioskiem  o  odtworzenie  na  metalowych  słupkach  brakujących  tablic  informacyjnych  z
nazwami ulic w Mielniku. W przeciągu kilku ostatnich lat niektóre tabliczki z nazwami ulic
uległy dewastacji i zniszczeniu. Chodzi o tabliczkę z nazwą ul. Zamiejska na Przedmieściu,
ul. Biała i jej kierunek w stronę rzeki Bug, ul. Bugowa na słupku przy „Panoramie”, Brzeska
przy parku – Placu  Kościuszki.  Ponadto  słupek z  nazwą ul.  Krótka  przy kościele  należy
obrócić we właściwą stronę.  Zwracam się z wnioskiem o spowodowanie i podjęcie próby
wyegzekwowania od „zakładów kredowych” w Mielniku, oby odcinek ul. Przemysłowej i
skrzyżowanie z ul. Białą, na nawierzchnię których nanoszona jest przez samochody ciężarowe
kreda,  piach  i  kamienie  była  uprzątana  przez  mielnicki  zakład.  Jeśli  nie  jest  możliwe
wyegzekwowania  uprzątania  błota  kredowego,  piachu  i  kamieni,  to  proszę  zlecić  takie
zadanie  mielnickiemu  ZGK.  Ilość  naniesionych  zanieczyszczeń  stwarza  bezpośrednie
zagrożenie w ruchu drogowym. 

(w zał. na str..............prot.)

Zapytania Pana Krzysztofa Nikitorowicza
Na jakim etapie są prace związane z realizacją zadania pod nazwą „Kronika Gminy Mielnik”?
Czy w opracowanej w 2013r., za kwotę 15 000zł „Koncepcji działań promocyjnych Parku
Historycznego  Trylogia”  są  jakieś  elementy  i  pomysły  działań,  które  można  by  było
wykorzystać przy promocji Gminy Mielnik w 2015r. i latach następnych? Czy mógłby Pan
Radzie ten dokument zaprezentować?

(w zał. na str..............prot.)

Zapytania Pana Andrzeja Wierzby
Kiedy będą kursowały promy na terenie gminy? Czy istnieje możliwość przestawienia promu
w  Niemirowie  w  inne  miejsce?  Czy  Gmina  Mielnik  wybiera  się  w  tym  roku  na  targi
turystyczne? Ulica Dubois podobnie jak Piaskowa została odtworzona tylko w połowie jeśli
chodzi o nawierzchnię asfaltową, dlaczego tak się stało?

Zapytanie Pana Kazimierza Toboty
Czy Pan Wójt wie jak będą wyglądały dalsze losy naszego targu? 

Zapytanie Pani Barbary Dekarz
Chciałabym  przypomnieć  o  drogach  w  Wilanowie  –  drogach  żwirowych,  które  trzeba
naprawić oraz odkrzaczyć drogę Wilanowo – Stołbce. Jest również problem drogi asfaltowej -
jej odcinek pomiędzy posesjami 29 – 33, który jest źle zrobiony, ponieważ nie ma odpływu i
może dojść do powodzi. Nawierzchnia drogi Mętna – Mielnik jest nieuprzątnięta (kamyki).

Zapytanie Pawła Grzegorza Pury
Zima  w  tym  roku  szybko  odpuściła,  zniknęła  pokrywa  śnieżna  i  odsłoniła  wszystkie
zanieczyszczenia. Niezbędne jest oczyszczenie przydrożnych rowów na drodze powiatowej
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przy Maćkowiczach aż do samego Mielnika oraz naprawa ubytków w asfalcie na drodze  w
miejscowości Maćkowicze.

Zapytanie Pana Henryka Symonowicza
Czy jest możliwość zmiany napędu promu?

Zapytanie Pana Lucjana Kożuchowskiego
Co ze sprawą przedszkola?

Zapytania Pana Mateusza Bukrewicza
Na jakim etapie jesteśmy jeśli chodzi o kanalizację? I jakim, Pana zdaniem, Panie Wójcie
będzie realny termin na dokończenie przez firmę Skanska podłączenia budowy? Ulica Ścianki
wymaga natychmiastowej naprawy. Prośba do sołtysów, aby zorganizować zebranie sołeckie i
ustalić  wraz  z  RZGW  miejsce  ulokowania  pontonów  zakupionych  w  ramach  funduszu
sołeckiego,  aby  umożliwić  turystom  w  sezonie  wakacyjnym  wyjście  z  kajaka.  Kolejne
zapytanie dotyczy projektu pn. „Słoneczne Dachy Mielnika” - na jakim etapie jest teraz ta
firma i czy realnym jest, aby zakończyli montaże paneli słonecznych do końca kwietnia?

Do punktu 6(a).

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na rok
2015.
 

Rada Gminy, jednogłośnie przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr V/20/15 w
sprawie zmian budżetu gminy na rok 2015.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 6(b).

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Mielnik
do realizacji projektu pn. „Trasy Rowerowe Euro Velo”.

Pan Sekretarz Gminy dodał,  że  ten projekt jeszcze nie widział  światła dziennego,  a  już
zapraszają do jego realizacji. Odbyły się dwa spotkania z przedstawicielem, który w ogólnych
zarysach  przedstawił  jak  ma  wyglądać  powiązanie  tras  rowerowych  Polski  z  trasami
międzynarodowymi. Projekt Euro Velo to projekt międzynarodowy, w którym Polska również
uczestniczy. W ramach programu tras rowerowych Polski Wschodniej zakładaliśmy budowę
kładki pieszo – rowerowej w Niemirowie, który niestety nam padł, ale posiadamy gotowy
projekt, który możemy wdrażać. W związku z tym, że pojawia się propozycja powiązania tras
rowerowych Polski Wschodniej z projektem Euro Velo, są duże szanse podpięcia naszego
projektu. Nie wiemy czy to się powiedzie, ale próbujemy. 

Pan Wójt Gminy zabierając głos wyjaśnił, iż Gmina Mielnik wydała ponad 450 tys. zł. na
projekt  budowy kładki.  30  września  2014r.  Zarząd  Województwa  Podlaskiego  rozwiązał
porozumienie  partnerskie  z  dnia  10  września  2012r.  zawarte  pomiędzy  Województwem
Podlaskim i Gminą Mielnik, w sprawie realizacji zadania „Budowa kładki pieszo – rowerowej
przez rzekę Bug w miejscowości Niemirów”. Kładka miała połączyć miejscowości Niemirów
w Gminie Mielnik i Gnojno w gminie Konstantynów w województwie lubelskim. Poprzedni
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wójt przyjął to zadanie na siebie, a które powinien realizować co najmniej Marszałek i to
skazało sprawę na niepowodzenia. To zadanie było za dużym rozmachem inwestycyjnym dla
byłego wójta. Do dziś ten projekt nie ma decyzji budowlanej. Program „Trasy rowerowe w
Polsce Wschodniej – województwo podlaskie” już się kończy i nie można z niego skorzystać,
mimo że Gmina poniosła bardzo duże koszty na jego realizację. 

Pan Andrzej Wierzba zapytał,  czy pomysłodawcy tego projektu zakładają jakieś terminy
realizacji projektu.

Pan Sekretarz Gminy odpowiedział,  że  trudno stwierdzić  jeszcze  jaka  koncepcja  będzie
rozważana. To wszystko póki co jest w fazie pomysłu.

Rada Gminy, jednogłośnie przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr V/21/15 w
sprawie  przystąpienia  Gminy  Mielnik  do  realizacji  projektu  pn.  „Trasy  Rowerowe  Euro
Velo”.

(w zał. na str..............prot.)
Do punktu 6(c).

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  wieloletniego
programu  profilaktyki  zdrowotnej  na  lata  2015  –  2020  pn.  „Program  profilaktycznych
szczepień przeciwko pneumokokom dzieci zamieszkałych na terenie gminy Mielnik na lata
2015 – 2020”.

Pan Sekretarz Gminy poinformował iż,  szczepionki przeciwko pneumokokom zaleca się
wszystkim zdrowym dzieciom do ukończenia drugiego roku życia. Zalecane są szczepienia
dwukrotne,  plus  jedna  dawka  przypominająca  po  roku.  Koszt  jest  niestety  dość  wysoki,
ponieważ Ministerstwo Zdrowia pokrywa tylko koszt szczepień dzieci przewlekle chorych z
grup wysokiego ryzyka oraz wszystkich wcześniaków. Szczepionka nazywa się Prevenar i
koszt  jednej  dawki  wynosi  320zł.  Program  szczepień  będzie  realizowany  przez  podmiot
leczniczy wyłoniony w drodze konkursu. 

Pan Wójt Gminy, dodał iż radni, którzy powielają swoją kadencję, pamiętają, że w 2009r.
podjęte uchwałą były podobne programy, które funkcjonowały do końca 2014r. Podkreślił, że
warto te programy kontynuować dla dobra naszych mieszkańców.

Rada Gminy, jednogłośnie przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr V/22/15 w
sprawie przyjęcia wieloletniego programu profilaktyki zdrowotnej na lata 2015 – 2020 pn.
„Program  profilaktycznych  szczepień  przeciwko  pneumokokom  dzieci  zamieszkałych  na
terenie gminy Mielnik na lata 2015 – 2020”.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 6(d).

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  wieloletniego
programu profilaktyki zdrowotnej  na lata 2015 – 2020 pn. „Program profilaktyki zakażeń
wirusem brodawczaka ludzkiego (HPV) w gminie Mielnik na lata 2015 – 2020”.
Wyjaśnił, że program ten jest adresowany do dziewczynek w wieku 13 lat, zameldowanych na
terenie gminy Mielnik. Łącznie zamierzamy zaszczepić 65 dziewczynek z rocznika 2001 –
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2006. Koszt programu to 55.350zł. Szczepienia stanowią kontynuację poprzedniego programu
podjętego uchwałą  Rady z  2009r.  i  trwającego do 2014r.  W tym czasie  zaszczepiono 87
dziewczynek,  jednak  w  dwóch  przypadkach  rodzice  nie  wyrazili  zgody  na  szczepienie
dziecka. Szczepienia przeciwko wirusowi HPV znajdują się w wykazie szczepień zalecanych,
ale  niefinansowanych  ze  środków  Ministerstwa  Zdrowia.  Po  zrealizowaniu  poprzedniego
programu  zaobserwowaliśmy  ogromne  zainteresowanie  tym  tematem  wśród  rodziców
dziewcząt. Ceny szczepionek w prywatnych gabinetach lekarskich są stosunkowo wysokie i
niedostępne dla wielu rodzin, a dzięki sfinansowaniu szczepionek ze środków gminy możliwe
będzie zaszczepienie wszystkich dziewcząt z rocznika 2001 – 2006. Koszt jednej szczepionki
to 250zł. Program finansowany jest w całości ze środków własnych gminy Mielnik. 

Rada Gminy, jednogłośnie przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr V/23/15 w
sprawie  przyjęcia wieloletniego programu profilaktyki zdrowotnej na lata 2015 – 2020 pn.
„Program profilaktyki zakażeń wirusem brodawczaka ludzkiego (HPV) w gminie Mielnik na
lata 2015 – 2020”.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 6(e).

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki
zdrowotnej na rok 2015 pn. „Program szczepienia profilaktycznego przeciwko grypie osób po
65 roku życia w gminie Mielnik”.

Pan Sekretarz  Gminy dodał,  iż  jak  wskazuje  nazwa,  program skierowany jest  do  osób
powyżej 65 roku życia, u których ryzyko powikłań pogrypowych jest większe. Poinformował,
iż planowane jest zaszczepienie 678 osób. W latach 2009 – 2014 zaszczepiono łącznie 478
osób,  co  dało  średniorocznie  około  96  szczepień.  Na  podstawie  tych  statystyk  w  2015r.
obejmiemy  tym  programem  100  osób.  Koszt  szczepienia  dla  jednej  osoby  to  32  zł.
Szczepienia w ostatnim czasie nie bardzo się udawały, ponieważ musieliśmy prowadzić akcję
namawiania mieszkańców, niemniej jednak program jest interesujący, a szczepionka przeciw
wirusowi grypy nie jest refundowana przez Narodowy Fundusz Zdrowia.  
Kontynuując dodał, że zmieniły się przepisy od 2009r. i programy profilaktyczne wymagają
akceptacji  Agencji  Oceny  Technologii  Medycznych.  Podsumowując  wszystkie  zdrowotne
programy, nadmienił, iż jesteśmy pionierami w województwie podlaskim, bo oprócz gminy
Białystok, nikt ich nie wdrążył. Programy te skierowane są do trzech grup wiekowych 0 – 2
lat, 13 lat i powyżej 65 lat. 

Rada Gminy, jednogłośnie przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr V/24/15 w
sprawie  przyjęcia  programu  polityki  zdrowotnej  na  rok  2015  pn.  „Program  szczepienia
profilaktycznego przeciwko grypie osób po 65 roku życia w gminie Mielnik”.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 6(f).

Pan Wójt Gminy przedstawił projekt w sprawie udzielenia dotacji z budżetu gminy na prace
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych  do rejestru
zabytków położonych na ternie Gminy Mielnik nie stanowiących jej własności w 2015r.
Prace  dotyczą  naszych świątyń,  bo to  nasza  historia  i  dlatego powinniśmy o  nie  zadbać.
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Parafii  prawosławnej  w  Mielniku  przyznano  20  tys.  zł.,  parafii  rzymskokatolickiej  w
Tokarach 20 tys. zł, parafii prawosławnej w Tokarach 20 tys. zł., parafii rzymskokatolickiej w
Mielniku 17,5 tys. zł. a parafii rzymskokatolickiej w Niemirowie 60 tys. zł. Taka duża kwota
dotacji  spowodowana  jest  obawą,  że  rozsuną  się  fundamenty.  Fundamenty  te  zostały już
osuszone i przygotowane do rekonstrukcji i do odizolowania wilgoci. Konserwator zabytków
obiecał ze swojej strony dofinansowanie w kwocie 30 tys. zł. 

Rada Gminy, jednogłośnie przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr V/25/15 w
sprawie  udzielenia  dotacji  z  budżetu  gminy na prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub
roboty  budowlane  przy  zabytkach  wpisanych  do  rejestru  zabytków  położonych  na  ternie
Gminy Mielnik nie stanowiących jej własności w 2015r.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 6(g).

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Mielnik
na rok 2015.
Poinformował,  iż  odławianiem  zwierząt  zajmuje  się  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  w
Mielniku. Problem z bezdomnymi zwierzętami jest duży. Rząd proponuje, aby obowiązkiem
stało się  czipowanie zwierząt,  żeby można było znaleźć właściciela.  W Mielniku jak i  w
sołectwach psów wałęsających się jest jednak sporo.

Rada Gminy, jednogłośnie przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr V/26/15 w
sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania
bezdomności zwierząt na terenie gminy Mielnik na rok 2015.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 6(h).

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu budowy i
finansowania przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Mielnik na lata 2015 –
2020”.

Pan  Sekretarz  Gminy oznajmił,  że  przyjmując  program  budowy  i  finansowania
przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Mielnik na lata 2015 – 2020, gmina
zobowiązuje  się  do  częściowego  dofinansowania.  Dofinansowanie  dotyczy  częściowego
zwrotu  wydatków,  poniesionych  na  budowę  przydomowych  oczyszczalni  ścieków
komunalnych  z  budynków  mieszkalnych,  zlokalizowanych  na  terenie,  dla  którego  nie
przewiduje  się  budowy  kanalizacji  sanitarnej  jak  Mętna,  Tokary  czy  Wilanowo,  które
położone  są  nisko.  W  związku  z  tym  trzeba  było  wyjść  naprzeciw  oczekiwaniom
mieszkańców i coś zaproponować. Program kanalizacji sanitarnej, który realizuje Skanska,
nie wyklucza budowy przydomowych oczyszczalni. Wspieramy działania tych, którzy chcą
założyć oczyszczalnie. Szacowany koszt budowy to około 10 tys. zł., gdzie 4 tys. zł. dokłada
gmina.

Rada Gminy, jednogłośnie przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr V/27/15 w
sprawie przyjęcia „Programu budowy i finansowania przydomowych oczyszczalni ścieków na
terenie gminy Mielnik na lata 2015 – 2020”. 

(w zał. na str..............prot.)
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Do punktu 6(i).

Pani  Kierownik  GOPS przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego
Programu Wspierania Rodziny na lata 2015 – 2017.

Rada Gminy, jednogłośnie przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr V/28/15 w
sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2015 – 2017.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 6(j).

Pani  Kierownik  GOPS przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Statutu
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mielniku.

Pan Kazimierz Tobota zapytał, czy Karta Dużej Rodziny została komukolwiek wydana.

Pani Kierownik GOPS odpowiedziała, że takie Karty zostały wydane.

Rada Gminy, jednogłośnie przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę Nr V/29/15 w
sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mielniku.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 6(k).

Przewodniczący  Rady  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  zasad  ustalania  i
wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży przysługujących radnym gminy Mielnik.

Rada Gminy, 14 głosami za i przy 1 głosie przeciw, podjęła uchwałę  Nr V/30/15  w
sprawie   zasad  ustalania  i  wysokości  diet  oraz  zwrotu  kosztów podróży przysługujących
radnym gminy Mielnik.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 6(l).

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  zasad
przyznawania diet sołtysom.

Pan Sekretarz Gminy wyjaśnił, iż obecnie w ustawie o samorządzie gminnym nie wynika
konieczność  obecności  sołtysa  na  sesji.  W  związku  z  powyższym  nie  można  obecnie
stosować przepisów, które funkcjonowały dotychczas. Dlatego też zaproponował korzystne
rozwiązanie, a mianowicie niezależnie od tego czy sesja w danym miesiącu jest czy nie, to
dieta  przysługuje w pełnej  wysokości.  Wyjątkiem będzie  miesiąc przerwy wakacyjnej,  za
który sołtysi  nie otrzymują diety.  Wcześniej  stawka ta wynosiła 175zł.  Biorąc pod uwagę
ilość sesji w roku, a przeważnie jest ich 8, to dawało kwotę 1,400zł rocznie, a teraz będzie to
1,320zł. Podstawą do wypłaty będzie lista obecności.
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Pan Kazimierz Tobota złożył wniosek o wykreślenie pkt. 3 projektu uchwały o treści : „Za
każdą nieobecność sołtysa w sesji Rady Gminy lub naradzie z Wójtem potrąca się 50% diety.”
ponieważ w ten sposób promuje się sołtysów, którzy nie biorą udziału w posiedzeniach, a
mimo to będą pobierać 60zł. Sołtysów powinno się namawiać, aby brali udział w sesjach i
przekazywali  informacje  w  sołectwach.  Dodał,  że  zapis  wypłacania  połowy  diety  jest
kuriozalny.

Pan Wójt Gminy objaśniając powiedział, że sołtysi pracują społecznie cały czas. Nie można
ich pracy oceniać przez pryzmat obecności czy nieobecności na sesjach czy naradach. Sesja
jest  zebraniem,  gdzie  sołtysi  dowiadują  się  o  bieżących  sprawach  gminy.  Zapisem  tym
mobilizuje się sołtysów, aby właśnie przyjeżdżali  na sesje,  bo inaczej  tracą połowę diety.
Sołtys nie ma obowiązku uczestniczenia w sesji rady gminy, bowiem żaden przepis ustawowy
mu tego nie nakazuje. Tak więc sołtys ma prawo, ale nie ma obowiązku uczestniczenia w
pracach  rady i  dlatego  chcemy zachęcić  ich,  aby korzystali  z  tego  prawa  zryczałtowaną
miesięczną dietą.

Pan Kazimierz Tobota mimo wyjaśnień powiedział, że sołtys uczestnicząc w sesji dostaje
120zł,  a jeżeli  nie chce mu się przyjechać,  to i  tak pobierze 60zł,  a ten,  który się stara i
przyjeżdża  na  wszystkie  sesje  traci  czas  i  paliwo  to  ma  niewiele  więcej.  Sołtys  działa
społecznie cały czas na rzecz swojej społeczności. 

Pan Władysław Stankiewicz – sołtys Sołectwa Mielnik
Drodzy państwo nic o nas bez nas, przynajmniej dwa słowa. Tak się panowie tutaj targujecie
ile dać, ile dołożyć, ile zabrać. A ja bym się zwrócił do wysokiej rady, aby zapisać dodatkowy
paragraf w uchwale dotyczący tego w jaki sposób ma postąpić sołtys, który już nie chce brać
tej diety.

Pan Sekretarz Gminy podpowiedział Panu sołtysowi, że jest taki zapis, w którym Gmina
przyjmuje darowizny. Pokwitować można w kasie Urzędu Gminy Mielnik.

Pan Wiesław Piotrowski – sołtys Sołectwa Mętna
Zabierając głos powiedział, że sołtys pracuje cały czas. Jeżeli nie ma światła, to mieszkańcy
kontaktują się z sołtysem nie tylko w dzień, ale również w nocy i pytają co się stało. Odnośnie
szczepień psów, to sołtys dzwoni i jeździ wieszać ogłoszenia, autobusu nie ma – do sołtysa
pytania co i dlaczego. Mieszkańcy z każdym problemem idą do sołtysa. 

Przewodniczący Rady Gminy dopowiedział, że właśnie dlatego dobrym rozwiązaniem jest
stała zryczałtowana dieta.
Pan Przewodniczący poddał wniosek Pana Kazimierza Toboty pod głosowanie.

Rada Gminy, 14 głosami przeciw i 1 głosem za, oddaliła wniosek o wycofanie zapisu
w projekcie uchwały pkt. 3 o treści: „za każdą nieobecność sołtysa na sesji Rady Gminy lub
naradzie z Wójtem potrąca się 50% diety”.

Rada  Gminy,  14  głosami  za  i  1  głosem wstrzymującym się,  podjęła  uchwałę  Nr
V/31/15 w sprawie określenia zasad przyznawania diet sołtysom.

(w zał. na str..............prot.)
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(po przerwie)

Do punktu 7.

Pani Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej przedstawiła informację na temat realizacji
zadań i wykonania budżetu przez Gminna Bibliotekę Publiczną w Mielniku za 2014 rok.
Dodała, iż pod względem statystycznym w województwie jesteśmy w czołówce wypożyczeń.
Dzięki temu, że nasze społeczeństwo czyta, biblioteka posiada sporo nowości wydawniczych
– co  roku przybywa do księgozbioru  ok.  1000 nowych egzemplarzy książek.  Ponadto  w
zeszłym roku w rankingu bibliotek z całej  Polski z ponad 800 placówek nasza biblioteka
znalazła się na 25 miejscu. Te wyniki zawdzięczamy społeczeństwu, które chce korzystać z
biblioteki.  Pani  Kierownik Gminnej  Biblioteki  podziękowała również Wysokiej  Radzie za
wsparcie. 

Rada Gminy przyjęła informację na temat realizacji zadań i wykonania budżetu przez
Gminna Bibliotekę Publiczną w Mielniku za 2014 rok.

(w zał. na str..............prot.)

Pan Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Sportu i Rekreacji przedstawił informację z
realizacji zadań wykonania budżetów przez GOKSiR za 2014 rok.
Na  wniosek  Pana  Lucjana  Kożuchowskiego  przedstawił  najbardziej  korzystną  ofertę
dotyczącą kontenerów. 

Rada  Gminy  przyjęła  informację  z  realizacji  zadań  wykonania  budżetów  przez
GOKSiR za 2014 rok.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 8.

Pan Przewodniczący Rady przedstawił zestawienie zbiorcze umów w latach 2011–2014, jak
również indywidualne w poszczególnych jednostkach. Umów jest 626 na łączna kwotę 1 592
211, 11zł. Największą kwotę wydatkował GOKSiR, z kolei najmniej ZGK. 
W  2013r.  Pani  radna  Maria  Boguszewska  wnioskowała  o  wykaz  wszystkich  umów
cywilnoprawnych oraz umów o dzieło z roku 2011–2012 oraz do płowy 2013r. W/w umowy
zlecenia były polem do nieudzielania właściwej informacji dla byłych radnych. Okazuje się,
że są różne wersje zestawień. Otóż za 2011r. w Urzędzie Gminy umów tych było 24 a wedle
wersji obecnego Wójta – 40. W 2012r. z kolei 20 umów a obecnie 31. W pierwszym półroczu
2013r.  8  umów i  na daną chwilę  24 umów. W sumie przeznaczono 52 187 zł,  a  według
obecnego zestawienia 95 413 zł. 
Z tych wszystkich umów m.in. była zawarta umowa z mężem Pani Dyrektor Szkoły oraz
jedna umowa z córką Pani Dyrektor. Nepotyzm. Nie takie wzorce moralne szkoła powinna
propagować. 
Ponadto w takiej sytuacji jak radna Maria Boguszewska mógł się znaleźć każdy z radnych,
który był dociekliwy w poprzedniej kadencji. Skoro Pani radna składa wniosek to należy jej
udzielić rzetelnej  odpowiedzi.  Jest  to również kwestia interpretacji,  brakuje co najmniej 8
umów na kwotę 540 tys zł. - takie jak te np. dotyczące obsługi prawnej.
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Pan Wójt Gminy 
Szanowni państwo od 4 miesięcy jestem wójtem, ale posiadam 20 letnie doświadczenie w
sprawowaniu  urzędu.  W zależności  od  wydanego polecenia,  pracownik  je  wykona.  Jeżeli
powiedziałem pracownikowi  proszę  zestawienie  zbiorcze  wszystkich  umów o dzieło  oraz
wszystkie umowy zlecenia – on to wykonuje. Jestem przekonany, iż w/w pracownik wykona
zadanie przeze mnie postawione tak jak potrafi najlepiej. Wszelkie odpowiedzi muszą być
udzielone rzetelnie, bo taki jest obowiązek Wójta. Ja jestem daleki od tego, aby jakiś rzeczy
nie ujawniać specjalnie. Nie mniej jednak zasięgnę informacji kto wykonywał te poprzednie
zestawienia.  Domniemywam,  że  informacje  te  zostały  udzielone  nierzetelnie  i  jeżeli  np.
pracownik  wziął  za  postawę  sprawozdanie  z  ZUS–u,  to  mógł  pominąć  te  kilka  umów.
Dlatego też nie  można stwierdzić,  czy nastąpił  jakiś nieczysty interes.  Nie jestem pewien
czym kierował się poprzedni wójt, czy miał dobrą czy złą wolę. 

Pan Kazimierz Tobota
A jak to się przedstawia w budżecie? Zasoby materialne gminy muszą się zgadzać. Ja nie
neguję ani jednej ani drugiej informacji tylko pytam jak Pani Skarbnik to rozliczyła?

Pani Skarbnik Gminy 
Większość tego typu debat i ustaleń powinno się odbywać na komisjach rady. Z racji tego, że
temat ten w ogóle nie był poruszany wcześniej, ja nie jestem przygotowana. Podobnie jak Pan
Wójt twierdzę, że wiele zależy od pytania, interpretacji oraz ustaleń. Rozbieżność ta może
wynikać z pominięcia umów zawartych na fakturę tzw. umów cywilno – prawnych, które nie
są  umowami  zlecenia  ani  o  dzieło.  Spróbuję  to  Państwu  wytłumaczyć  na  najbliższym
posiedzeniu. 

Przewodniczący Rady Gminy
Trzeba wczuć się  w rolę  radnego,  który nie  musi  posiadać takiej  wiedzy,  że np.  z  jedna
umowa wiąże  się  faktura  vat  a  z  inną  nie.  Dużą rolę  odgrywa dobra  wola udzielającego
odpowiedzi.

Pani Dyrektor Szkoły zabierając głos powiedziała, że żadna zawarta przez nią umowa nie
była niezgodna z prawem. 

Przewodniczący  Rady  Gminy zapytał  Panią  Dyrektor  dlaczego  w  ramach  projektu  pn.
„Szkoła Sukcesu II – rozwój umiejętności kluczowych drogą do sukcesu” z przeznaczonej
kwoty 128 780 zł prawie połowa honorariów tj. około 61 500 zł przypadło tylko dla 3 osób, a
z tych trzech osób głównym beneficjentem była Pani Dyrektor. A reszta pieniędzy z tej puli
czyli 67 280 zł otrzymały aż 22 osoby. Dysproporcje kwotowe są kolosalne.

Pani Dyrektor Szkoły poinformowała,  iż  honorarium współfinansowane było przez Unię
Europejską w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego,  za wykonanie prac na rzecz
prawidłowej  realizacji  projektu.  Pani  Dyrektor  jako koordynator  projektu  otrzymała  takie
honorarium jakie zostało przedstawione i adekwatne do wkładu pracy. 

Rada Gminy przyjęła informację kierowników jednostek organizacyjnych nt. umów
cywilnoprawnych zawieranych w podległych im jednostkach w latach 2011 – 2014.

(w zał. na str..............prot.)
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Do punktu 9.

Pan Wójt Gminy przedstawił informację z realizacji opracowania planu zagospodarowania
przestrzennego gminy Mielnik.
Otóż jak wiadomo ustalenie układu przestrzennego jest podstawą rozwoju miejscowości oraz
gminy, dlatego też jest on bardzo ważny. Na dzień dzisiejszy ten plan mamy wykonany w
60%.  Problemem  jest  to,  iż  Dyrektor  Regionalnego  Zarządu  Gospodarki  Wodnej  w
Warszawie nie  wydał  stosownych dokumentów określających tereny zalewowe Bugu, bez
których  uchwalenie  planu  jest  niezasadne.  Drugą  sprawą  jest  Rozporządzenie  Wojewody
Podlaskiego  z  2005  roku  dotyczące  zakazu  lokalizowania  obiektów  budowlanych  w
odległości 100m od brzegów rzek, jezior oraz innych zbiorników wodnych na terenie Obszaru
Chronionego Krajobrazu „Dolina Bugu”. Wystąpiliśmy do Marszałka Województwa o zmianę
w/w rozporządzenia, ponieważ on jest aktualnie organem właściwym do jego modyfikacji.
Obecnie  w  promieniu  100m  od  granic  wszelkich  zbiorników  wodnych  występuje  zakaz
budowy,  a  więc  również  rozbudowy wszelkich  obiektów budowlanych.  Sytuacja  taka  ma
miejsce w Mielniku przy ul. Miodowej, gdzie inwestor musi odsunąć się ze swoją inwestycją
w głąb  działki,  ze  względu  na  istniejący  niewielki  staw na  nieruchomości  sąsiedniej.  W
związku z powyższym, w porozumieniu z Zarządem Związku Gmin Wiejskich Województwa
Podlaskiego, skierowano wniosek do Marszałka Województwa w celu zainterweniowania w
przedmiotowej sprawie.
Aktualnie,  nie  możemy  uchwalić  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego,
ponieważ  powodowało  by  to  konieczność  wprowadzenia  zakazu  zabudowy w  odległości
100m od wszelkich zbiorników wodnych, co byłoby bardzo niekorzystne dla mieszkańców
gminy. Istotnym jest, że mamy poparcie Związku Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego
oraz nie jesteśmy odosobnieni w tym problemie, ponieważ występuje on również na innych
terenach.

Rada Gminy przyjęła  informację z  realizacji  opracowania planu zagospodarowania
przestrzennego gminy Mielnik.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 10.

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  informację  nt.  opracowania  strategii  rozwoju  gminy
Mielnik na lata 2012 – 2032.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił do wglądu płytę CD na temat strategii, którą otrzymał od
Gminnego Ośrodka Kultury Sportu i Rekreacji. Na płycie znajduje się wiele pożytecznych
informacji  oraz  danych statystycznych,  które można wykorzystać do opracowania takiego
planu. Ustalenie strategii do 2032r. jest zbyt odległe. Korzystniejsze byłoby ustalenie taktyki
kilkuletniej – max 5 lat, ponieważ zbyt dynamicznie wszystko się zmienia.

Pan Wójt Gminy dodał, iż tworzyliśmy strategię w historii gminy i rzeczywiście jest ona
ważna. Zaobserwował, że większość gmin zleca takie zadanie dla wyspecjalizowanych firm.
 

Rada Gminy przyjęła informację nt. opracowania strategii rozwoju gminy Mielnik na
lata 2012 – 2032.

(w zał. na str..............prot.)
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Do punktu 11.

Dyrektor  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej przedstawił  informacje  nt.  funkcjonowania
ZGK w Mielniku.

Pan  Wójt  Gminy  nadmienił,  iż  poprzez  działanie  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej
zmniejszyło się o pewien procent bezrobocie na terenie gminy, ponieważ w zakładzie pracują
wyłącznie  osoby  z  tego  terenu.  Pan  Wójt  podziękował  Panu  dyrektorowi  za  umiejętne
zarządzanie pracownikami oraz zakładem.

Rada Gminy przyjęła przedstawioną informacje nt. funkcjonowania ZGK w Mielniku.
(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 12.

Rada Gminy przyjęła informację Wójta z realizacji inwestycji za 2014 rok.
(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 13.

Rada Gminy przyjęła informację z wykonania funduszy sołeckich za 2014 rok.
(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 14.

Rada  Gminy  przyjęła  informację  nt.  współpracy  Gminy  Mielnik  z  organizacjami
pozarządowymi.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 15.

Rada  Gminy  przyjęła  sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego  Programu  Wspierania
Rodziny w Gminie Mielnik na lata 2012 – 2014 za 2014 rok.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 16.

Rada Gminy przyjęła informację z realizacji  Gminnego Programu Przeciwdziałania
Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy Rodzinie na lata 2012 – 2020.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 17.

Rada  Gminy  przyjęła  raport  z  realizacji  zadań  określonych  w  Gminnej  Strategii
Integracji Rozwiązywania Problemów Społecznych na terenie gminy Mielnik za 2014 rok.

(w zał. na str..............prot.)
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Do punktu 18.

Rada  Gminy  przyjęła  informację  nt.  działalności  Gminnego  Ośrodka  Pomocy
Społecznej w Mielniku za 2014 rok.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 19.

Odpowiedzi na zapytania radnych udzielił Pan Wójt Gminy.

Odpowiedź na zapytanie Pana Andrzeja Wierzby 
Przeprawy promowe wznawiają kursowanie od 1 kwietnia br
Na daną chwilę Gmina Mielnik nie posiada materiałów promocyjnych, aby pojawić się na
targach. W tym celu zostało zamówionych 5 tys. map turystycznych.  
Ulica  Duboisa  jest  w  stanie  fatalnym.  Z  przeznaczonych  środków  funduszu  sołeckiego
zamierzamy zrobić projekt tej ulicy.

Odpowiedź na zapytanie Pana Kazimierza Toboty
Jest to bardzo ważne pytanie. Nie byłem na tym targu, ale przyznam ze dużo o nim słyszałem.
Musimy znaleźć dobre miejsce.  Jestem otwarty na wszelkie pomysły,  jeśli  ma ktoś jakieś
propozycje – proszę zgłaszać.

Odpowiedź na zapytanie Pani Barbary Dekarz
Drogi te trzeba naprawić.

Odpowiedź na zapytanie Pana Pawła Grzegorza Pury
Oględziny przydrożnych rowów w miejscowości Maćkowicze zostaną przeprowadzone przez
Zakład Gospodarki Komunalnej. Na dzień dzisiejszy nie zostało podpisane porozumienie z
Powiatem  Siemiatyckim  co  do  utrzymania  czystości  dróg  powiatowych.  Obecnie  trwają
negocjacje. 
Pani  Irena  Wysocka  –  radna  powiatowa  wystąpiła  z  interpelacją  do  Zarządu  Powiatu
Siemiatyckiego w celu ustalenia kwot jakie Zarząd zamierza przeznaczyć na w/w zadania
oraz przedstawienie opracowanego harmonogramu sprzątania i koszenia w przypadku braku
porozumienia z Gminą Mielnik. 

Odpowiedź na zapytanie Pana Henryka Symonowicza
Nie ma możliwości zmiany napędu promu przez okres 5 lat trwania projektu.

Odpowiedź na zapytanie Pana Lucjana Kożuchowskiego
Dopóki nie zakończymy problemu dotyczącego kanalizacji sanitarnej nie możemy nic zrobić.
Trzeba cierpliwie poczekać.

Odpowiedź na zapytanie Pana Mateusza Bukrewicza
Trwają rozmowy na temat przystani kajakowej. Przede wszystkim trzeba ustalić lokalizację. 
Wykonawca biorący udział w projekcie pn. „Słoneczne Dachy Mielnika” jest w trakcie jego
realizacji. U niektórych beneficjentów został rozpoczęty montaż paneli słonecznych, z kolei u
innych dopiero ich projekt. 
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Odpowiedź na zapytanie Pana Krzysztofa Nikitorowicza
1) Na wstępie wyjaśniam, iż termin realizacji projektu pn.: „Kronika Gminy Mielnik”

został  wydłużony  do  31  marca  2015r.  Wydłużenie  terminu  spowodowane  było
brakami  w  materiałach  jakie  posiadał  Urząd  Gminy  Mielnik.  W dniu  7  listopada
2014r.  faktycznie  wyłoniono  wykonawcę  zamówienia,  jednak  dotyczyło  ono  tylko
składu  i  łamania  komputerowego  Kroniki,  tj.  samej  obróbki  technicznej  przyszłej
publikacji. Kolejnym zamówieniem, jakie planowano, miało być rozeznanie cenowe
na usługę wykonania projektu okładki do Kroniki Gminy Mielnik. Trzecim – ostatnim
zamówieniem miało być zapytanie ofertowe na druk 566 egzemplarzy książek.
Pomysłodawcą i bezpośrednim koordynatorem nad pracami związanymi z publikacją 
Kroniki Gminy Mielnik był Adam Tobota – piastujący wówczas funkcję Wójta Gminy
Mielnik. On to osobiści zajął się obróbką graficzną zdjęć, opracowywaniem tekstów, 
ich podziałem merytorycznym, trzymał pieczę nad prawidłowością realizacji zadania i 
jej terminowością.

2) W stosunku do  „Koncepcji  działań  promocyjnych  Parku Historycznego  Trylogia”,
informuję,  iż  we  wspomnianej  koncepcji  znajdują  się  opisy  i  propozycje
wykorzystania  materiałów promocyjnych,  które  miały w swojej  treści  i  wyglądzie
nawiązywać  do  Parku  Historycznego  TRYLOGIA.  Opisane  zostały  tam  drobne
gadżety,  figurki postaci związanych z ekranizacją  „Trylogii”,  przykłady ozdobnych
kufli i kielichów, itp. Wymienione pomysły działań są bezpośrednio  związane  z
inwestycją,  więc  ich wykorzystanie  bez  żadnej  modyfikacji  nie  jest  możliwe.  Aby
bliżej  zaznajomić  Pana  z  dokumentem  do  niniejszego  pisma  załączam  kopię
„Koncepcji działań promocyjnych Parku Historycznego TRYLOGIA” opracowanego
przez Panią Katarzynę M. Turosieńska – Durlik.

(w zał. na str..............prot.)

Odpowiedź na interpelację Nr 4/15 Pana Piotra Szpakowskiego
Modernizacja  i  wykonanie  centralnego  ogrzewania  budynku  świetlicy  i  straży  OSP  w
Moszczonie Królewskiej” – zostanie podjęta rozmowa między 15 października a 15 listopada
br. na temat ujęcia w zadaniach inwestycyjnych Gminy Mielnik na rok 2016 modernizacji. 

Odpowiedź na interpelację Nr 5/15 Pani Olgi Pogrebniak 
1) Planuje  się  budowę  kabla  doziemnego  w  celu  zasilenia  altany  oraz  wykonanie

instalacji  elektrycznej  w samej  altanie  do dnia  30  kwietnia  br.  Roboty budowlane
wykona  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  w  Mielniku.  Należy  również  zawrzeć
stosowną umowę na dystrybucję i sprzedaż energii, co się wiąże z zamontowaniem
układu pomiarowo – rozliczeniowego. Wniosek o zawarcie umowy zostanie wysłany
do PGE Białystok.

2) Ułożenie  kostki  i  zamontowanie  grilla  zostanie  zlecone  dla  Zakładu  Gospodarki
Komunalnej w Mielniku, z terminem wykonania do dnia 30 kwietnia 2015r.

(w zał. na str..............prot.)

Odpowiedź na interpelację Nr 6/15 Pana Krzysztofa Nikitorowicza 
Informuję, że po dokładnej analizie dokumentów związanych z prowadzonym przez Najemcę
nr  2  remontem przychylam się  do  Pana opinii.  Sprawą zajmie  się  po zasięgnięciu  opinii
prawnej w tej sprawie. 

(w zał. na str..............prot.)
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Odpowiedź na wniosek Nr 7/15 Pana Krzysztofa Nikitorowicza 
1. W  dniu  23  marca  2015r.  zwrócono  się  do  Powiatowego  Zarządu  Dróg  w

Siemiatyczach - zarządcy wymienionych we wniosku ulic, o naprawę i prawidłowe
utrzymanie  odcinków  dróg.  Do  chwili  obecnej  od  zarządcy  nie  otrzymano
odpowiedzi.(Odpowiedź dotyczy również pkt.5 wniosku).

2. Ubytki  i  wyboje  na  jezdni  zostaną  uzupełnione  masą  asfaltową  przez  Zakład
Gospodarki  Komunalnej  w  Mielniku  do  końca  kwietnia  br.  Przywrócenie  stanu
pierwotnego ulicy Piaskowej  na  odcinku,  który Pan wskazuje we wniosku,  będzie
omawiany  i  egzekwowany  od  firmy  Skanska  z  chwilą  zgłoszenia  do  odbioru
końcowego zadania budowy kanalizacji sanitarnej. Należy również wziąć pod uwagę
możliwość  przebudowy  niektórych,  już  wybudowanych  odcinków  kanalizacji
sanitarnej.

3. Ogrodzenie zostanie odtworzone przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Mielniku
do końca maja br.

4. Do końca mają br. zostaną zamontowane brakujące tablice informacyjne. Zostaną też
odmalowane  skorodowane  słupki.  Montaż,  naprawę  i  malowanie  wykona  ZGK w
Mielniku. Zakupu tablic dokona Gmina Mielnik.

(w zał. na str..............prot.)

Do punktu 20.

Przewodniczący Rady Gminy  nawiązał  do wydarzeń historycznych,  które miały miejsce
równo 100 lat temu. 

Szanowni Państwo.  W tym roku w miesiącach letnich mija  okrągła setna rocznica
dwóch historycznych wydarzeń, które dotknęły nasze tereny i naszą społeczność w czasie I
wojny światowej. Tamta wojna dotarła do Mielnika i okolic równo sto lat temu na przełomie
maja i sierpnia 1915 roku i odcisnęła swoje piętno, które oglądamy do dnia dzisiejszego w
postaci zniszczonego zabytkowego kościoła parafialnego pw. Bożego Ciała znajdującego się
na Górze Zamkowej,   który spalono w czasie  odwrotu wojsk rosyjskich w 1915 roku.  A
drugim faktem historycznym z tamtego okresu, mniej widocznym i mniej znanym czy wręcz
pomijanym,  ale  równie  bolesnym,  jest  wielka  ucieczka  miejscowej  ludności  zwana
„bieżeństwem”.

Historycy szacują, że w „bieżeństwo” udało się trzy miliony osób, w tym prawie cała
prawosławna  ludność  Podlasia,  choć  uciekali  nie  tylko  prawosławni.  Mamy w tym roku
niepowtarzalną okazję, żeby w jakiś sposób upamiętnić stulecie  tamtych wydarzeń. Mamy
też niepowtarzalną okazję żeby o tym przypomnieć, bo to jest nasza historia, historia naszych
rodzin a tym samym historia dziejów Ziemi Mielnickiej. Może warto zebrać wspomnienia i
przekazy rodzinne, które są jeszcze pielęgnowane w zaciszach naszych domostw. Może są
jakieś pamiątki z tamtych miejsc, z tej wielkiej tułaczki. Warto by było przypomnieć o tych
dwóch wydarzeniach. O zniszczeniu mielnickiego kościoła który ma kilkusetletnią historię, i
o exodusie  naszych bliskich, z których spora część  nigdy już nie wróciła w rodzinne strony.
Jest tu jakaś rola do spełnienia dla ODZM, dla GOKSiRu a może i nawet dla mielnickiego
Zespołu Szkół.
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Pani Aneta Prymaka-Oniszk, dziennikarka i założycielka strony  www.biezenstwo.pl,
od kilku lat  gromadzi materiały dotyczące bieżeństwa, przeczesuje archiwa w Polsce i  za
granicą, nagrywa wspomnienia. Może warto się z nią skontaktować, porozmawiać, poprosić o
kopie  materiałów  i  zorganizować  w  ODZM-ie  wystawę  poświęconą  tej  nieodległej,
skomplikowanej, naszej historii. Przy tej okazji warto także zaprezentować tragiczną historię
kościoła parafialnego, który pierwotnie był pod wezwaniem  Bożego Ciała, Wniebowzięcia
NMP, św. Mikołaja i Wszystkich Świętych,  a którego fundatorem w 1420 roku był Wielki
Książę Litewski Witold, brat stryjeczny króla Władysława Jagiełły.

Pani Barbara Dekarz poinformowała, iż Ośrodek Dziejów Ziemi Mielnickiej zorganizuje
projekcję filmu dokumentalnego upamiętniającego owe wydarzenia oraz być może również
wystawę.

Pan Damian Sypek – prezes MKS Mielnik. 
Wysoka Rado w imieniu swoim i zarządu, dziękuję za zaproszenie.
W 2014r. Mielnicki Klub Sportowy realizował zadanie pn. „Organizacja szkolenia i udział we
współzawodnictwie  –  piłka  nożna  dziewcząt,  kobiet,  chłopców  i  mężczyzn  w  ramach
upowszechnienia  kultury  fizycznej  i  sportu  wśród  dzieci,  młodzieży  i  dorosłych”.  MKS
Mielnik występujący w IV lidze podlaskiej  rozegrał  44 spotkania w sezonie 2014/2015 –
zajmujemy  miejsce  V,  tak  więc  jesteśmy  w  czołówce  IV  ligi  podlaskiej.  Grają  również
dziewczęta w III lidze podlaskiej.
W styczniu 2015r. decyzją zarządu klubu była rezygnacja z zawodników, którzy przyjeżdżali
do nas z Białej Podlaskiej – byli to studenci, którzy reprezentowali barwy naszego klubu w
sezonie  2014/2015,  było  ich  15  w  kadrze  22  osobowej.  Ograniczyło  to  możliwości
występowania w turniejach piłki nożnej i obniżenie poziomu sportowego. 
Obecnie w kadrze 19 osobowej jest 10 osób z terenu gminy, w której to mają okazję wykazać
się  młodzi  chłopcy.  Będziemy starali  utrzymać  się  w IV lidze  –  jesteśmy na  V miejscu.
Wiosną br. zostanie przeprowadzony nabór chłopców i dziewcząt z rocznika 2006 – 2008,
dzieci te będą szkolone w piłkę nożną. Po raz pierwszy jako klub został również wydany
kalendarz MKS Mielnik. Można przeznaczyć wolne datki na zakup w/w kalendarza w celu
ułatwienia zorganizowania wakacyjnego obozu sportowego dla trenujących dzieci.

Pan  Tomasz  Adam  Pykało zwrócił  się  z  prośbą  do  Pana  Wójta  o  wspólne  spotkanie
rodziców  w celu konsultacji nowelizacji przedszkola.

Pan Wójt Gminy odpowiedział, że nie ma ku temu przeciwwskazań. 

Do punktu 21.

Wobec wyczerpania porządku obrad V sesji Rady Gminy Pan Przewodniczący Rady
podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej obrady.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała:

Magdalena Teresa Karwacka 

Przewodniczący Rady

Krzysztof Nikitorowicz
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